



## Around one thousand years ago

### منذ حوالي ألف سنة

In the year 641 CE, the Rashidun Caliphate took over Egypt. Al-Fustat was the new capital city and Egypt became part of the Islamic world. New types of buildings were built, including mosques, monumental tombs and forts.

في عام ٦٤١ ميلادية، وخلال فترة الخلفاء الراشدين، حدثت فتوح مصر. أصبحت الفسطاط العاصمة الجديدة وأصبحت مصر جزءا من العالم الإسلامي. تم البدء في بناء أنواع جديدة من المباني، بما في ذلك المساجد والمقابر الضخمة، والحصون.

The city of Cairo became the capital of Egypt in the year 972 CE under the Fatimid Caliphate. It has remained so ever since. Cairo took over the responsibility of defending the Muslim world from Crusader and Mongol attacks.

أصبحت مدينة القاهرة عاصمة مصر في عام ٩٧٢ ميلادية تحت حكم الخلافة الفاطمية وظلت العاصمة حتى الآن. تولت القاهرة مسؤولية الدفاع عن العالم الإسلامي ضد الهجمات الصليبية والمغولية.

Architectural remains from this period are found all over the country, in Rosetta, Fauw, Qus, Menyia, al-Bahnasa, and the Oases. The most famous street of Fatimid Cairo is al-Muiz li-Din Illa al-Fatimi. It contains many architectural treasures of the Islamic World. These include the al-Aqmar Mosque, al-Zaher Barqouq Mosque and the Madrassa.

تم العثور على بقايا معمارية من هذه الفترة في جميع أنحاء البلاد، في رشيد، فوه، قوص، البهنسا، والواحات. أن شارع المعز لدين الله الفاطمي من أشهر الشوارع التي احتفظت بالعيد من الكتوز المعمارية في العالم الإسلامي. مثل جامع الأقمر، مسجد الظاهر برفوق ومدرسته، ومجمع قلاوون.

Top image: The internal courtyard and minaret at Al-Lamati Mosque, Menyia (Photograph: M. Kenawi).

الصورة بالأعلى: الفناء الداخلي ومئذنة جامع الملطي، المنيا (صورة: محمد قناوي).

Right: Al-Nasir Mohamed Mosque, Cairo (Photograph: M. Kenawi).

اليمن: مسجد الناصر محمد، القاهرة (صورة: محمد قناوي).

Below: Qus Mosque (Photograph: M. Kenawi).

بالأسفل: مسجد قوص (صورة: محمد قناوي).



Above: Al-Zaher Barqouq Mosque and Madrassa, Cairo (Photograph: M. Kenawi).

بالأعلى: مسجد الظاهر برفوق والمدرسة، القاهرة (صورة: محمد قناوي).

Right: Al-Qasr, Dakhla Oasis (Photograph: M. Kenawi).

اليمن: مدينة القصر، الواحات الداخلة (صورة: محمد قناوي).



Above: Al-Aqmar Mosque, Cairo (Photograph: M. Kenawi).

بالأعلى: جامع الأقمر، القاهرة (صورة: محمد قناوي).

Left: Decoration within an Ottoman house, Rosetta (Photograph: M. Kenawi).

اليسار: الديكور داخل منزل عثماني، رشيد (صورة: محمد قناوي).

Bottom image: The Fatimid Cemetery, Aswan (Photograph: M. Kenawi).

الصورة السفلى: الجبانة الفاطمية، أسوان (صورة: محمد قناوي).

